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28. februar 2024 
 
 

1) Valg af mødeleder – Nina. Referent – Gertrud 
2) Godkendelse af referst fra bestyrelsesmøde 6/12-23 

Godkendt 
3) Siden sidst – privat 
4) Siden sidst – forening: 
- Orienteringsaften 19/9 2024 
Jens Peder og Anders er i gang med forberedelserne, 
dvs. foreløbigt program, budget og ansøgninger til medicinalfirmaerne. 
Vi ønsker at udvikle streamingmulighederne, så flere, der ikke kan 
deltage på Rigshospitalet, får mulighed for at være med – alene eller 
sammen med andre. Efterfølgede vil et link komme i Nyhedsbrevet, så 
når det downloades kan man se hele mødet, når man vil …hele året! 
 
-   Tilbud om samtaler 
Vi er så heldige, at vi har fået to frivillige – en psykolog og en terapeut – 
der stiller deres kompetencer til rådighed og tilbyder professionelle 
samtaler med hiv-positive, der har det svært. Solveig Roth har sagt ja til 
at være tovholder på dette fine tilbud. 
Terapeuten Peter Viborg vil lave opslag i Villaen for Positivgruppens 
medlemmer.  
Martin ønsker en ansat i Villaen én dag om ugen til ’spontane’ samtaler. 
Hiv-Dk mener ikke, at det er vores behov p.t. 
 
Sygeplejerske Lena Vang på Hvidovre Hospital søger en samtalepartner 
til en ung ukrainsk hiv-positiv pige. Desuden har Lena en lille gruppe af 
ukrainske mødre, der er født med hiv, og som også søger et ’hjemsted’ 
for samtale og omsorg. Jens Peder er tovholder og vi håber, de vil tage 
imod vore tilbud. 
 
-  Samarbejdsmøde (AIDS-Fondet, Hiv-Danmark, Positivgruppen ogAids-  
linjen + Hiv-menigheden) den 14/2-24 
Jens Peder deltog på Zoom. Nyt medlem er Hiv-menigheden (check på 
facebook: Den danske hiv-menighed), der er repræsenteret ved Jesper 
Udsen. 
 
-   Ang. Priden vil vi i fællesskab arbejde på, at vi går samlet i den 
FORRESTE del af paraden. 
Jens Peder meddelte, at vi ønsker at udleje vores sidelokale i kælderen 
til venstre på Skindergade 21 fra 1.maj til butik/kontor. 20 m2, toilet og 
lille baglokale. 7.000 kr. 
 



Jens Peder gjorde opmærksom på, at Hiv-Danmark ønsker at tilbyde en 
tiltrængt støtte til ukrainske hiv-positive.   
Aids-Fondet bød ind med økonomisk hjælp til en folder. Positivgruppen 
tilbød husly for arrangementer, og Aids-linien står klar til at tale med 
ukrainere, der måtte kontakte dem. 
Næste møde er den 14. maj kl 9.30 på Forchhammersvej, hvor Kim er 
vært. 
 
-   Hiv-Nordic 
Zoom-møde den 15/2-24. Mødet var primært konstituerende, hvor 
økonomien også blev diskuteret. Bestyrelsen beslutter, at Jens Peder 
står som Hiv-Danmarks repræsentant. 
Næste zoom-møde er den 30/3-24. 
Næste ’live’-møde er i København den 26.-28. april -24. Jens Peder og 
Anders står for forberedelse og gennemførelse af dette møde. Det vil 
ikke betyde udgifter for Hiv-Danmark, da Hiv-Nordic dækker økonomisk. 
Som noget nyt vil der blive sendt live, dels fra selve bestyrelsesmødet, 
dels med interviews af udvalgte bestyrelsesmedlemmer fra Hiv-Nordic. 
 
-   International AIDS-konference i München den 22.-26. juli 2024 
Af hensyn til networking med andre internationale ngo’er er det en god 
idé at deltage. Så vidt vides har vi tre fripladser til selve konferencen, 
men skal selv betale rejse, kost og logi. 
Her skal tilmeldes og søges midler hos fx medicinalfirmaerne. Jens 
Peder og Anders er interesserede. Ligeledes er Martin, som igennem 
Positivgruppen selv kan søge midler til deltagelse – eller kan koordinere 
med JP og Anders. 
Det er vigtigt at rykke hurtigt, hvis man vil af sted – de andre lande i Hiv-
Nordic har allerede tilmeldt sig og booket hotel. 
 
-   Kampagne: LiV POSITIV 
GSK laver en ny kampagne, der lanceres i marts 2024. Der laves en film, 
en hjemmeside og nogle ’postkort’ med det formål at inspirere og sætte 
fokus på et positivt liv med hiv. Jens Peder takker alle, der stillede op til 
tv-interviews i januar. Alle deltagere får filmen tilsendt, før kampagnen 
går live. Vi venter spændt på at se, hvordan vi kan få glæde af 
kampagnen og hvem, der er målgruppen. 
 
-   Medicinrådets fagudvalg 
Martin Carlsen er genudpeget som Hiv-Danmarks repræsentant for en 2-
årig periode. Martin vil skrive til Nyhedsbrevet om seneste udvikling på 
medicin-området. 
 
-   Positivgruppen afholder generalforsamling den 6. april 2024 kl. 15. 
 

 



5) Økonomisk status (Gertrud) 
Gertrud uddelte budget for 2024. Da vi har drømme om flere 
åbningsdage i Kafé Knud, skal der fundraises seriøst til aflønning af en 
daglig leder.  
Vores økonomi ser pæn ud, men vi mangler stadig flere penge til 
renoveringen.  
 
6) Pride august 2024 (Marko) 
Marko, som har påtaget sig at være tovholder, var ikke tilstede. 
Vi ønsker at holde Kafé Knud åbent hver dag i hele ugen med 
arrangementer, kagekonkurrence og barstemning. Det vil kræve en del 
frivillige! 
Bestyrelsen siger ja til annonce i Out & About, men ikke nu i 
aprilnummeret. 
 
7) Ukrainere i Danmark (Gertrud) 
De ukrainske hiv-positive flygtninges vilkår i Danmark har længe ligget os 
på sinde. Vi har nu søgt midler gennem Aktivitetspuljen til, at Anders Dahl 
kan afdække behov for støtte, få lavet en folder om Hiv-Danmarks tilbud 
og være tovholder på aktiviteter. 
Jack, der er frivillig i Kafé Knud, har talt med sygeplejerske på Riget, 
Susanne Kriegel, som beretter, at de ukrainske hiv-positive på 
ambulatoriet er meget ensomme. Hun skriver nu til ukrainerne og tilbyder 
et møde for mændene på Forchhammersvej. Det vil Jack stå for. 
Kvinderne, hvis de taler engelsk, håber vi at få med i PLUS-gruppen. 
Nina er tovholder på dette initiativ. Vi håber, det kan udvikles yderligere, 
hvilket Anders vil stå for, når han kommer hjem. 
 
8) Kafé Knud status (Gertrud) 
Selve ombygningen går fint, men vi har benspænd i forhold til 
ejerforeningens renovering af vinduer og facade, Kbh. Kommune og 
Slots- og Kulturstyrelsen.  
Det er ikke muligt på nuværende tidspunkt at sige, hvornår kaféen kan 
åbne igen – og på hvilke vilkår. 
 
9) Årsmøde lørdag den 13/4 2024 i Århus (Gertrud) 
Café Lone er booket til mødet, og Lillian vil enten selv fungere som 
ordstyrer eller finde en anden. Anders har indvilget i at være referent. 
Bestyrelsen foreslår Anders Røge som dirigent. Frank taler med Lillian 
herom. 
Deltagerne booker selv tog/bus eller skaffer kørelejlighed og får 
refunderet udgifterne. 
Bestyrelsen foreslår, at mødet starter kl. 14 og indledes med et fagligt 
oplæg om ukrainske hiv-positive flygtninge i Danmark. Hvad er deres 
behov? Hvordan kan vi støtte – både i Kbh. og i vest? Anders/Gertrud 
finder oplægsholder. 



 
10) Evt. 
Bestyrelsen anmoder om, at alle papirer, der udsendes (dagsordener, 
referater) fremsendes i PDF. Så kan alle læse dem på mobilen – uanset 
styresystem. 
 
Medlemmers deltagelse i bestyrelsesmøder blev diskuteret. Reglerne er 
ifølge BESTYRELSENS FORRETNINGSORDEN klare: 
 
”§ 6. I bestyrelsens møder kan, foruden bestyrelsen, de årsmødevalgte suppleanter 
(uden stemmeret), deltage. Bestyrelsen kan beslutte, at andre medarbejdere eller 
gæster kan deltage i mødet (uden stemmeret).” 
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